
Persoonlijk verslag van het Debat over de ontwikkelingen rondom het coronavirus dd. 15-12-2020 

Ook deze week daags na een persmoment weer een plenair debat over de ontwikkelingen rondom 
het coronavirus. Deze keer weer ‘gewoon’ met de minister-president, de MVWS en de MvMZS.  In 
algemene zin was er steun voor het harde ingrijpen van het kabinet. In het debat vanzelfsprekend 
kritische noties over de timing van het besluit en de samenstelling van het pakket. 

Maatregelen en strategie 
Over de samenstelling van het pakket en individuele maatregelen waren veel vragen. 
Deze concentreerde zich op de sluiting van primair onderwijs en kinderopvang, de maatregelen in de 
detailhandel en Schiphol. Daarnaast waren er veel vragen over de strategie vanaf 19 januari. De 
minister-president gaf daarop aan dat er geen absolute getallen te noemen zijn waarna afschaling 
aan de orde kan zijn maar dat dit gaat over een mix van getallen. 

In reactie op de PvdA, die stelde dat de maatregelen van het kabinet ‘to little to late’ waren, gaf de 
minister president nogmaals aan dat de regionale maatregelen uit september zwaarder hadden 
gemoeten en de routekaart daarop wordt aangepast. In reactie op de vervolgvraag - welke les is, nu 
het opnieuw fout is gegaan, geleerd? - gaf de minister-president aan dat hij altijd bereid is om lessen 
te trekken en fouten toe te geven. Ook viel de kritische toon van de PVV, die sprak van een “door 
Hugo de Jonge leeg gestorte gereedschapskist zonder dat iemand weet wat welke maatregel doet”, 
het meest op. 

Onderwijs 
Groen Links had harde kritiek op de sluiting van de scholen en had daarbij twijfels bij de 
onderbouwing van het kabinet. Vervolgens vroeg onder andere Groen Links, CDA, PvdA en D66 om te 
bezien of het mogelijk is om het basisonderwijs en kinderopvang gelijk na de Kerstvakantie te 
openen. D66 diende hierover een motie (bijlage) in waarin verzocht werd om: “begin januari te 
beoordelen of het basisonderwijs eerder dan 18 januari weer fysiek mogelijk is, bijvoorbeeld maandag 
11 januari”. Deze motie werd oordeel Kamer gelaten, waarbij de toelichting werd gegeven dat het 
kabinet begin januari deze beoordeling wil maken maar dat daarbij verschillende voorbehouden 
gemaakt worden. Zo moet het bijvoorbeeld verantwoord zijn en kunnen. Op het moment dat de 
Kamer zich realiseerde dat bij versoepeling (in casu ten aanzien van primair onderwijs) de 
spoedprocedure niet aan de orde kan zijn ontstond een debat waarin de PvdA aan gaf dat: “een 
dergelijk procedureel argument niet aan de orde kan zijn”. Hierop zei de minister-president toe dit 
juridische punt uit te zoeken en hierop terug te komen. 

De MVWS werd aangesproken op zijn uitspraak in de media dat thuisblijvende kinderen ingezet 
worden om ouders thuis te laten blijven (‘levende enkelbanden’). Zowel Groen Links en PvdA stelden 
daarbij dat het niet uit te leggen is dat scholen dicht zouden gaan terwijl kerken open mogen blijven. 

Reizen en Schiphol 
Een flink aantal partijen vroegen, naar aanleiding van recente beelden van Schiphol, te bezien of er 
maatregelen mogelijk zijn op Schiphol en om de 1,5m daar te handhaven. In zijn reactie gaf de 
minister-president aan dat 1,5m voor iedereen geldt, ook op de luchthavens. De minister-president 
bracht in het debat het nieuws dat Bonaire en Aruba op oranje worden gezet, in ieder geval voor de 
periode van vijf weken. Hierna deed Groen Links het verzoek alle landen ‘op rood’ te zetten. 

De minister-president zei naar aanleiding van verscheidene vragen toe dat IenW/JenV/BZ met een 
brief komen over wat je kan doen tegen niet noodzakelijk vliegen zonder tot een vliegverbod over te 
gaan. In deze brief dienen ook de invoering van de negatieve PCR-test voor intra-schengen, inclusief 
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voor terugkerende Nederlanders, worden opgenomen evenals gesprekken met 
luchtvaartmaatschappijen over maximale ontmoediging van niet noodzakelijk vliegen. Het punt van 
het verplicht stellen van een negatieve PCR-test voor inreis in de EER werd ondersteund door een 
motie (bijlage) van D66 en VVD. Deze motie werd oordeel Kamer gelaten. Tot slot diende CDA, D66, 
CU en VVD een motie (bijlage) in waarin gevraagd werd om in kaart te brengen hoe het aantal niet 
noodzakelijke vliegreizen op Schiphol te minimaliseren. Deze motie werd oordeel kamer gelaten. 

Sluiting detailhandel 
De vragen omtrent de detailhandel concentreerde zich verder om het verzoek van SGP, PvdD, CDA 
en CU om te bezien of er mogelijkheden zijn voor kleine winkeliers te ondersteunen. De minister-
president zei in reactie toe om de SEZK snel te laten spreken met de partijen van de retail-agenda en 
deze punten daarin mee te nemen en daarover de kamer te informeren. Naar aanleiding van een 
vraag van de SGP zei de minister-president toe dat knelpunten in de regels voor ondernemers 
geïnventariseerd worden en daar waar mogelijk gerepareerd worden. 

In tweede termijn vroeg 50+ hoe het kan dat de Wibra aangekondigd heeft dat deze morgen open zal 
gaan. In reactie sprak de minister-president de lijn uit die in de brief aan het Veiligheidsberaad staat 
en werd hier niet meer op geïnterrumpeerd. Tot slot verzocht de PVV middels motie de winkels niet 
te sluiten. Deze motie (bijlage) werd ontraden. 

Steunpakketten 
Bijna alle partijen vroegen het kabinet om getroffen ondernemers financieel te ondersteunen. De 
minister-president gaf een toelichting bij de bestaande steunpakketten en regelingen. De PvdA vroeg 
daarnaast om een steunpakket voor kinderen en diende daar een motie (bijlage) over in. 

VWS onderwerpen 
Opnieuw waren er veel vragen over het vaccinatiebeleid. Daarnaast was er kritiek vanuit oa. de PVV 
en de SP op de zogenaamde bezuinigingen van het kabinet op de zorg en werd gesteld dat het 
kabinet daar nu de wrange vruchten van plukt. 

Overige, Stemmingen en ministeriële regelingen 
Er is in het debat niet gesproken over de beide ministeriële regelingen (dd. 14-12-‘21 en dd. 8-12-’21) 
waarvan de periode van nahang thans loopt. De stemmingen over de moties ingediend bij zowel het 
debat van 9 december jl. als het debat van vandaag vinden donderdag aanstaande plaats. 
Een motie (bijlage) van 50+ vroeg om concreet normerende afspreken te maken ten aanzien van 
thuiswerken. Deze motie werd ontraden. 


